
В статье раскрываются вопросы правильной квалификации результатов оперативно-розыскного 

мероприя-тия «проверочная закупка» по уголовным делам о незаконном сбыте наркотических 

средств. Делается вывод, что действия лица, осуществившего сбыт наркотического средства в 

рамках ОРМ «проверочная закупка» и за-держанного непосредственно после этих действий, 

подлежат квалификации как оконченное преступление, пре-дусмотренное ст. 228.1 УК РФ. 

 

In the article the question of right qualifying result of operational search activities «test buy» in criminal 

cases involving the illegal sale of narcotics are considered. It is concluded that the actions of the person 

who conducted the sale of narcotic drugs within the framework of MPAS «test purchase» which are 

detained immediately after these actions and they are the subject to qualifications, as the completed 

offense under article 228.1 of the criminal code. 


